
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2008-11-11, § 22 

 

 Tid: 11 november 2008 kl 16.30 – 16.50 

   

 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 

   

 Justerat: 24 november 2008 

  

 

Ulla Hamilton Jan Valeskog 

  

 

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Ulla Hamilton (m), ordförande  

Jan Valeskog (s) vice ordförande  

 

Berthold Gustavsson (m)  

Tord Bergstedt (m)  

Anna Johansson (m)  

Annika Davidsson (m)  

Inge-Britt Lundin (fp)  

Anders Broberg (kd)  

Annika Ödebrink (s)  

Jimmy Lindgren (s)  

Kajsa Stenfelt (v)  

 
Ersättare: 

 Bo Arkelsten (m)  

Datevig Mardirossian Lönn (m)  

Christoffer Kuckowski (m)   

Anna Manhag (m)  

Inga-Lill Larsson (m)  

Milly Namiro Darlson (s) tjänstgörande 

Sebastian Wiklund (v) tjänstgörande 

 
Tjänstemän: 

 Trafikdirektör Magdalena Bosson och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Fredrik Alfredsson, Louise Bill, Birgitta Björk, Ted 

Ell, Lars Jolerus, Ulla Ritzén, Anette Scheibe och Marita Söderqvist samt 

borgarrådssekreteraren Katarina Larsson och biträdande borgarrådssekreteraren 

Magnus Thulin från roteln. 

 

 
 § 22 



  

En ny inriktning för Stockholms miljöarbete. Motion (2008:47). Svar på 

remiss  

Dnr T2008-007-02506 

Protokollsutdrag 

 

Beslut 

Trafik- och renhållningsnämnden beslutade enligt kontorens förslag: 

 

1. Trafik- och renhållningsnämnden godkänner kontorens gemensamma utlåtande 

 och överlämnar det som svar på kommunstyrelsens remiss. 

 

Ärendets handling 

Trafikkontorets och exploateringskontorets gemensamma tjänsteutlåtande i rubricerat 

ärende från den 23 oktober 2008. 

 

Nämndens behandling av ärendet  

 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Ulla Hamilton m fl (m), ledamoten Inge-Britt Lundin (fp) och 

 ledamoten Anders Broberg (kd) ställde sig bakom kontorets förslag. (se beslutet) 

 

2) Vice ordföranden Jan Valeskog m fl (s) föreslog följande: 

1. Motionen tillstyrks. 

2. Därutöver anförs följande: 

 

Stockholm behöver en mer ambitiös miljöpolitik där resurser och kompetensen i 

stadens förvaltningar och bolag på detta område ökar, inte minskar som nu sker. 

Ett steg i en sådan process är att arbeta i den inriktning som motionen redovisar. 

 

3) Ledamoten Kajsa Stenfelt m fl (v) föreslog följande: 

1. Motionen bifalls delvis. 

2. Därutöver anförs följande: 

 

Stockholm stad måste ta sitt ansvar för minskad klimatpåverkan. Alla åtgärder 

som leder till en hållbar stad är positiva och ju konkretare åtgärderna och 

förslagen är desto bättre. Stockholm ska vara fossilfritt Stockholm 2050 och det 

är långt kvar. Ökat trafikarbete, ökad konsumtion och ökade mängder avfall visar 

att det kommer bli mycket svårt att nå de uppsatta målen. Det måste till kraftiga 

åtgärder så som nämns i motionen. Vänsterpartiet anser att Stockholm stad ska 

verka för ett förbud av dubbdäck. Staden ska påverka regeringen att säga upp 

avtalet med Luftfartsverket om Bromma flygplats och helt lägga ner flygplatsen. 

Staden ska verka för att fastighetsägare och bostadsrättsföreningar ordnar 

fastighetsnära insamling, även i befintligt bestånd. I allmännyttan ska detta vara 

en självklarhet. Förpackningsindustrin som har ansvaret för materialåtervinning 

ska åläggas ersätta fastighetsägaren för kostnaden.  

 

Vänsterpartiet vill att staden startar ett nytt kommunalt bolag för behandling av 

matavfall och andra förnybara energikällor. Bolaget ska producera biogas men 

även en restprodukt som kan användas som gödning i jordbruket. Restauranger, 

storkök, saluhallar med flera har visat sig klara kraven på hög renhet. Exempel 

från andra kommuner visar att även hushållen kan separera matavfallet på ett 

godtagbart sätt. Härigenom kan stadens avfallshan tering på ett långsiktigt 



  

hållbart sätt bidra till lägre energikostnader och en renare stad. För att underlätta 

insamlingen av avfall ska sopsugar användas där det är lämpligt och 

avfallskvarnar ska erbjudas alla hushåll där rent tekniska hinder inte föreligger. 

 

Vänsterpartiet anser att staden bör arbeta aktivt för att förändra den ohållbara 

trafiksituationen i Stockholm. Kollektivtrafiken måste byggas ut och bli 

tillgänglig och smidig för alla. Ingen ska vara beroende av bil, oavsett var man 

bor i Stockholm. Nya motorvägar och trafikleder löser inte trafikproblemen, en 

ny väg genererar ny trafik och korkar snart igen oavsett antal körfält. Det enda 

hållbara är kollektivtrafik, gång och cykeltrafik. Privatbilism hör till en annan 

epok och kan omöjligt få något utrymme i dagens situation. 

 

 

Omröstning 

Ordföranden ställde de framlagda förslagen mot varandra och nämnden beslutade 

enligt kontorets förslag. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Jan Valeskog m fl (s) med hänvisning till sitt förslag. 

Ledamoten Kajsa Stenfelt m fl (v) med hänvisning till sitt förslag. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


